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BROI.0002.6.2017 
 
 
 
 

Protokół nr XXVII/17 
z obrad XXVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 22 września 2017 roku 
 

1. Otwarcie XXVII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki - Przewodniczący Rady dnia  22 września 2017 
roku o godzinie 1014 otworzył obrady  XXVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Rady powitał: Panie i Panów Radnych, Pana Kazimierza Kacę - Starostę 
Włocławskiego, Pana Marka Jaskulskiego – Wicestarostę,  Panią Igę Przystałowską - 
Skarbnika Powiatu,  kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli 
środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady 
Powiatu bierze udział  18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 
21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad XXVII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, otrzymali 
radni wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.  Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie 
lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, 
starosta.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w 
danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. 
Przewodniczący Rady poinformował także, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu – 
w przypadku uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXVII sesji ? nie było innych wniosków.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 
18 września 2017 r. wniósł: 
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1) o uzupełnienie porządku obrad XXVII sesji Rady Powiatu o punkty: 
-  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Powiat Włocławski 

jednostkom samorządu terytorialnego prowadzenia zadań publicznych związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2017/2018, 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego w roku 2017, 

 
Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 19 września 2017 roku wniósł:   

1) o zmianę porządku obrad poprzez:  
- wprowadzenie autopoprawki nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2017 – 2023 wraz z tekstem jednolitym, 
- wprowadzenie autopoprawki nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 
wraz z tekstem jednolitym.  
 
2) o uzupełnienie porządku obrad XXVII sesji o punkt: 

- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 
Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze wnioski o zmianę porządku obrad XXVII sesji? 
Wobec braku innych wniosków o zmianę porządku obrad XXVII sesji, Przewodniczący Rady 
poprosił przedstawiciela wnioskodawcy o uzasadnienie wniosków.   
Pan Zygmunt Bałuta - Sekretarz Powiatu poinformował, że został upoważniony przez 
Pana Starostę do wygłoszenia uzasadnienia na temat projektów uchwał wprowadzonych 
trybem nadzwyczajnym do porządku obrad dzisiejszej sesji. Ze względu na zbliżający się 
okres zimowy Zarząd starał się jak najszybciej przygotować i przedstawić projekt uchwały 
w sprawie powierzenia przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego 
prowadzenia zadań publicznych związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2017/2018. Następnym 
projektem, który zarząd chce by został wprowadzany w trybie nadzwyczajnym, jest projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Powiatu 
Sępoleńskiego w roku 2017, który jest związany z klęską żywiołową, która miała miejsce na 
początku miesiąca września br. w powiatach Województwa Kujawsko-pomorskiego oraz 
Województwa Pomorskiego. Po kilkukrotnych konsultacjach z burmistrzami, wójtami 
samorządów gminnych Powiatu Włocławskiego uzgodniono, że taka pomoc zostanie 
udzielona Powiatowi Sępoleńskiemu na odbudowę dróg powiatowych, które są w tragicznym 
stanie po przejściu tych żywiołów. Dodatkowo proponuje się wprowadzenie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, które jest uzasadnione tym, że SPZSP we Włocławku chce 
w tym roku jeszcze dokonać drobnych remontów na terenie swoich budynków przed okresem 
zimowym. Osobnymi uchwałami są autopoprawka nr 1 do projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 wraz z tekstem jednolitym oraz autopoprawka nr 
1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz z tekstem jednolitym, których 
uzasadnienie przedstawi Pani Skarbnik w odpowiednim punkcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosków Zarządu Powiatu. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. 
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Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXVII Sesji  
o punkt w brzmieniu: 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Powiat Włocławski 
jednostkom samorządu terytorialnego prowadzenia zadań publicznych związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2017/2018  i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt – rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie powierzenia przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego 
prowadzenia zadań publicznych związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz 
ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2017/2018. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 19 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 18 w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 
Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady zapytał,  kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXVII Sesji  
o punkt w brzmieniu: 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego w roku 2017 i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt – rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego 
w roku 2017. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 20 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 19 w brzmieniu: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Powiat 
Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego prowadzenia zadań publicznych 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 
dróg w sezonie zimowym 2017/2018. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 15 zmienionego porządku 
obrad XXVII sesji autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz 
z tekstem jednolitym i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz z tekstem jednolitym i tym samym punkt 15  porządku 
obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz z autopoprawką nr 1 
(tekst jednolity).  
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Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 16 porządku obrad XXVII 
sesji autopoprawki nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. wraz z tekstem 
jednolitym i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  nr 1 
do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. i tym samym punkt 16  porządku 
obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. wraz z autopoprawką nr 1 
(tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem  porządku obrad XXVII sesji Rady 
Powiatu we Włocławku o punkt w brzmieniu: 
- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 
Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt – rozpatrzenie projektu uchwały 
w udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 21 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 20 w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego w roku 2017. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXVII sesji, po przyjęciu przez Wysoką 
Radę zmian, składa się z 25 punktów i przystępił zatem do jego realizacji.  
 
Porządek obrad XXVII sesji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXVII Sesji: Pana Tomasza Jezierskiego i zapytał – czy 
wyraża Pan zgodę? 
Radny Tomasz Jezierski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady zaproponował również na sekretarza obrad XXVII sesji Panią 
Elżbietę Płoszaj i zapytał – czy wyraża Pani zgodę?  
Radna Elżbieta Płoszaj wyraziła  zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury? 
Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Tomasz Jezierski był Sekretarzem 
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obrad XXVII Sesji i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się – 0 
Na obrady przybył Pan radny Jerzy Pawłowski. W obradach uczestniczyło 19 radnych.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pani Elżbieta Płoszaj była Sekretarzem 
obrad XXVII sesji i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXVII Sesji zostali: Pan Tomasz Jezierski i Pani Elżbieta Płoszaj.   
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXVI/17 z dnia 27 lipca 2017 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXVI Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą zgłosić 
zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie 
później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  
Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego 
nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada 
przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu 
potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Wobec braku głosu  sprzeciwu 
Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXVI/17 z dnia 
27 lipca 2017 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

27 lipca 2017 roku do dnia 11 września 2017 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 12 września 2017 
roku do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
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zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 27 lipca 
2017 roku do dnia 11 września 2017 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 27 
lipca 2017 r., 3, 9, 11, 17, 24, 30 sierpnia  2017 r., oraz 4, 7 września 2017 r. W dniu 
dzisiejszych obrad otrzymaliście Państwo sprawozdanie starosty z działalności zarządu 
w okresie od dnia 12 września 2017 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  12, 18 
i 19  września 2017 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. Poinformował 
jednocześnie, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radny Karol Matusiak zadał pytanie  dotyczące posiedzenia zarządu z dnia 9 sierpnia 2017 
roku. Sprawa dotyczy wynagrodzenia dla Pani Dyrektor SPZPS we Włocławku. Ze 
sprawozdania wynika, że podczas tego posiedzenia Zarząd Powiatu we Włocławku 3  głosami 
„za”, (Pan Starosta, Pan Tomasz Chymkowski, Pan Tomasz Jezierski), przy 2 głosach 
przeciwnych (Pan Marek Jaskulski, Pan Jerzy Donajczyk) podjęli uchwałę w sprawie 
przyznania dyrektorowi SPZPS we Włocławku. Radny jest zaskoczony negatywnymi głosami 
Wicestarosty -członka, Przewodniczącego Rady Społecznej SPZPSP we Włocławku - Pana 
Marka Jaskulskiego. Radny zapytał, czym Wicestarosta się kierował, że był przeciwny 
przyznaniu dodatkowego wynagrodzenia dla Pani Dyrektor SPZPS we Włocławku? 
Pan Marek Jaskulski - Wicestarosta odpowiedział, że faktycznie na tym posiedzeniu 
zarządu została podjęta uchwała dotycząca nagrody dla Pani Dyrektor SPZPS we Włocławku. 
Warunki zostały spełnione, z tym, że Wicestarosta głosował „za” przyznaniem nagrody. 2 
głosy były „za”, a 3 „przeciw”.  
Radny Karol Matusiak zacytował: „podczas tego posiedzenia Zarząd Powiatu we 
Włocławku 3  głosami „za”, (Pan Starosta, Pan Tomasz Chymkowski, Pan Tomasz Jezierski) 
przy 2 głosach przeciwnych (Pan Marek Jaskulski, Pan Jerzy Donajczyk) podjęli uchwałę 
w sprawie przyznania dyrektorowi SPZPS we Włocławku”. 
Wicestarosta wyjaśnił, że zawsze są 3 propozycje wielkości nagrody dla Pani Dyrektor. 
Warunkiem jest uzyskanie przez jednostkę dodatniego wyniku finansowego. Rada Społeczna, 
w której Wicestarosta jest Przewodniczącym, w skład której wchodzi 7 osób uznały, że Pani 
Dyrektor powinna otrzymać trzykrotną, to jest maksymalną nagrodę. Oczywiście Rada 
Społeczna ma możliwość wystosowania opinii, natomiast ostateczną uchwałę, jak co roku, 
jeśli takie warunki zaistnieją, podejmuje zarząd powiatu. Akurat  na tym posiedzeniu Zarządu 
Powiatu Wicestarosta, jednocześnie jako Przewodniczący Rady Społecznej, nie chcąc w tej 
samej sprawie w ciągu kilku dni zmieniać zdania, bo takie okoliczności nie zaszły, bronił 
zdania Rady Społecznej. Natomiast pozostali członkowie zarządu oprócz jednego uznali, że 
nagroda w wysokości 2 średnich wynagrodzeń jest wystarczająca i stąd taki a nie inny wynik 
głosowania. Wicestarosta powiedział, że w latach poprzednich, kiedy warunki zostały 
spełnione, ostatnio zawsze były spełnione odkąd jest zarząd tej placówki, nagroda była 
w wysokości dwóch średnich wynagrodzeń. W tym roku zarząd, podobnie jak w latach 
poprzednich, przyznał dwukrotne wynagrodzenie. Pan Wicestarosta, nie chcąc w tej sprawie 
zmieniać zdania, bo byłoby to trochę dziwne, głosował tak samo, jak na radzie społecznej 
jako Przewodniczący Rady Społecznej. Jednocześnie Wicestarosta wyjaśnił, że rada 
społeczna jednogłośnie wystąpiła o przyznanie nagrody w wysokości 3 krotnego 
wynagrodzenia. Zarząd postąpił tak, jak chciał i Wicestarosta przyjął do wiadomości to, co 
zostało przegłosowane. 
Radny Karol Matusiak powiedział, że czytając ten materiał nie wynikało to co powiedział 
Pan Wicestarosta, dlatego radny zadał pytanie w tej kwestii.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos?  
Wobec braku  głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 22 września 2017 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego 
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działalności w okresie od dnia 27 lipca 2017 roku do dnia 11 września 2017 roku. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
12 września 2017 roku do dnia sesji i Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego 
działalności w okresie od dnia 27 lipca 2017 roku do dnia 11 września 2017 roku stanowi 
załącznik nr do niniejszego protokołu stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
12 września 2017 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.. 
    
7. Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu  wykonania budżetu 

Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2017 roku oraz informacja o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 oraz 
informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 581/17 
z dnia 30 sierpnia 2017 r. przyjął informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2017 r. oraz informację o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 oraz informację 
o przebiegu wykonania planu finansowego SPZPS we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 22 sierpnia 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja zapoznała się z informacją Dyrektora Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych o przebiegu wykonania planu 
finansowego za I półrocze 2017 roku. Informację przedstawiła Pani Dyrektor SPZPS we 
Włocławku. Komisja bez dyskusji przyjęła w/w informację.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 13 września br. analizowała Informację Zarządu 
Powiatu we Włocławku o przebiegu  wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I 
półrocze 2017 roku oraz informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 oraz informację o przebiegu wykonania planu 
finansowego SPZPS we Włocławku.  
Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 września br. 
analizowała Informację Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu  wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2017 roku oraz informacja o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 oraz 
informacja o przebiegu wykonania planu finansowego SPZPS we Włocławku.  
Pytania dotyczyły następujących kwestii: realizacji dochodów za I półrocze 2017 r., realizacji  
programów i projektów z udziałem środków finansowych pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej, wpływów ze składników majątkowych, podatku dochodowego od osób 
prawnych. Po dyskusji, komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku oraz Pani 
Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, które ustosunkują się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzielą odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie zabrali 
głosu w dyskusji.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 22 września 2017 r. przyjęła Informację Zarządu Powiatu we Włocławku 
o przebiegu  wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2017 roku oraz 
informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2017 – 2023 oraz informację o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
 
Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu  wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2017 roku oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 oraz informację 
o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Na obrady przybył Pan radny Wojciech Rudziński. W obradach uczestniczyło 20 radnych.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Domu Dziecka 

w Lubieniu Kujawskim w dwie odrębne placówki opiekuńczo – wychowawcze 
i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz 
specjalistycznej.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
organizacyjnego z dniem 1 października 2017 r. Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 
w dwie odrębne placówki opiekuńczo – wychowawcze pod nazwą: 
1) Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza ,,Przystań” z siedzibą w Lubieniu Kujawskim,  

ul. Żwirki i Wigury 4B, 
2) Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza ,,Ostoja” z siedzibą w Lubieniu Kujawskim,  

ul. Żwirki i Wigury 4A. 
Do projektu uchwały otrzymaliście Państwo, do wiadomości, kserokopię:  
- pisma zarządu oddziału ZNP w Lubieniu Kujawskim wyrażającym pozytywną opinię do 
zapisów projektu uchwały, 
- opinii dyrektora PCPR we Włocławku. 
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Jednocześnie  poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Marcin Lewandowski – Dyrektor 
Domu Dziecka, które ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 9 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały – daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie przekształcenia Domu 
Dziecka w Lubieniu Kujawskim w dwie odrębne placówki opiekuńczo – wychowawcze 
i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz 
specjalistycznej została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przekształcenia Domu Dziecka 
w Lubieniu Kujawskim w dwie odrębne placówki opiekuńczo – wychowawcze i zapewnienia 
wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie przekształcenia 
Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim w dwie odrębne placówki opiekuńczo – 
wychowawcze i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej 
oraz specjalistycznej stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
9. Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie we Włocławku w 2016 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie pieczy 
zastępczej.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku złożyła sprawozdanie z działalności powiatowego centrum rodzinie oraz 
przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie potrzeb pieczy zastępczej.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  sprawozdaniem.  
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w  dniu 22 sierpnia  2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych, podczas którego Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem 
z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
w 2016 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie pieczy zastępczej. Dyskusja dotyczyła 
m.in.: wysokości środków finansowych, jakie otrzymują rodziny zastępcze, wysokości 
kosztów ponoszonych przez samorządy gminne.  Po dyskusji komisja przyjęła w/w 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda– Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, która  ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby  zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Wobec braku głosów sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 22 września 2017 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności i efektów pracy 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku w 2016 roku oraz zestawienie 
potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej.  
 
Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2016 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
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Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 525.247 zł na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2017 roku. Do projektu 
uchwały dołączony jest protokół nr 3/2017 z posiedzenia Powiatowej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 07.08.2017 roku. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 22 sierpnia  2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych, podczas którego Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2017 roku. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały 
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad  przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor PCPR 
we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4  projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały – daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2017 
roku została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2017 
roku stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób 
Niepełnosprawnych w 2017 roku stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg powiatowych 

odcinka dotychczasowej drogi gminnej w miejscowości Przydatki Gołaszewskie.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zaliczenia do kategorii 
dróg powiatowych odcinka drogi gminnej, stanowiącej przedłużenie Alei Kazimierza 
Wielkiego w mieście Kowal, przebiegający po działce w obrębie ewidencyjnym Przydatki 
Gołaszewskie w jednostce ewidencyjnej Kowal. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu  17 sierpnia 2017 
roku analizowała projekt uchwały dotyczący zaliczenia do kategorii dróg powiatowych 
odcinka dotychczasowej drogi gminnej w miejscowości Przydatki Gołaszewskie. Pytania 
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dotyczyły kwestii stanu technicznego drogi, na jakim odcinku będzie ścieżka pieszo – 
rowerowa? Po dyskusji, komisja jednogłośnie pięcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD, 
który ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie zaliczenia do kategorii 
dróg powiatowych odcinka dotychczasowej drogi gminnej w miejscowości Przydatki 
Gołaszewskie została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 
powiatowych odcinka dotychczasowej drogi gminnej w miejscowości Przydatki 
Gołaszewskie stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie zaliczenia do 
kategorii dróg powiatowych odcinka dotychczasowej drogi gminnej w miejscowości 
Przydatki Gołaszewskie stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmiany załącznika nr 1 
uchwały nr XIX/204/2012 z dnia 28 grudnia 2012 r.  w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu  12 września 2017 
r. analizowała projekt uchwały dotyczący określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem i zarządzającym jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów 
i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Pytania dotyczyły 
wyremontowania i zadaszenia wiat na przystankach autobusowych przy drodze powiatowej nr 
2807 Osięciny – Wieniec – Włocławek. Po dyskusji, komisja jednogłośnie pięcioma głosami 
„za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie informuję, iż na sesji obecny jest Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD, 
który ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD, 
który ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 



 12 

dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 22 września 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym jest Powiat 
Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem i zarządzającym 
jest Powiat Włocławski udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków 
i zasad korzystania z tych obiektów stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie załatwiania petycji przez radę powiatu.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy określenia trybu 
rozpatrywania i załatwiania petycji, dla których, w świetle ustawy o petycjach, organem 
właściwym do ich rozpatrzenia jest rada powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedostawanie prac nad projektem 
uchwały. 
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 13 września br. odbyło się posiedzenie Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego Komisja 
jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały w sprawie załatwiania 
petycji przez radę powiatu. Przewodniczący Komisji podkreślił, ze inicjatorem tego projektu 
uchwały jest Pan Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Wobec braku  głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie § 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie załatwiania petycji przez 
radę powiatu została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie załatwiania petycji przez radę 
powiatu stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie załatwiania 
petycji przez radę powiatu stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2017 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego. Zarząd Powiatu przedstawił 
propozycje przyznania dotacji dla następujących podmiotów:  

1) Rzymskokatolickiej Parafii p.w. Świętego Prokopa, Kłóbka 12, 87-840 Lubień 
Kujawski w wysokości 30 000,00 zł,  

 
2) Parafii Rzymsko-Katolickiej Najświętszej Marii Panny Królowej Polski,               87-

853 Kruszyn, ul. Kazimierza Wielkiego 100 w wysokości  30 700,00 zł,  
 

3) Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Świętego Stanisława Biskupa, 87-880 Brześć 
Kujawski, Plac Władysława Łokietka 13 w wysokości 50 000,00 zł,  
 

4) Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Urszuli, 87-820 Kowal, ul. Kazimierza Wielkiego 
13 w wysokości 50 000,00 zł. 

Przewodniczący Rady poprosił o dopisanie w przypisach uchwały pod pozycją nr 1 kolejnej 
zmiany do ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, tj. po pozycji 1086 należy 
dopisać pozycja 1595. Powyższa zmiana weszła w życie z dniem 9 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 29 sierpnia 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu, podczas którego komisja analizowała projektu uchwały w sprawie 
przyznania w roku 2017 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokość. komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały wraz z wysokościami dotacji zaproponowanymi przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 września br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący przyznania w roku 2017 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego. Pytania dotyczyły kwestii: czy tylko 4 parafie 
ubiegały się o dotację, czy parafia w Modzerowie nie składała wniosku, czy w pierwszym 
naborze któraś z parafii również składała wniosek o dotację i ją otrzymała? Po dyskusji, 
komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Wobec braku  głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie § 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
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Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie przyznania w roku 2017 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2017 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik 
nr 18 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie przyznania w 
roku 2017 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej 
wysokość stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
15. Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 
2023 wraz z autopoprawką nr 1 (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na  lata 2017 – 2023.  
Radni otrzymali autopoprawkę nr 1  do projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym. 
Autopoprawka nie była przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 września br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
Włocławskiego. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  Jednocześnie 
poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Iga Przystałowska  – Skarbnik Powiatu, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
nr 1 i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 została 
podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz z autopoprawką nr 1 (tekst 
jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą w planie 
dotacji oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 września br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w budżecie powiatu na rok 2017. Komisja bez 
dyskusji, jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  Jednocześnie 
poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Iga Przystałowska  – Skarbnik Powiatu, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
nr 1 i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. 
została podjęta.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
2017 r. stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2017.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2017 r. 
pomocy finansowej dla Gminy Lubień Kujawski w wysokości 200.000,00 zł  
z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pn. „Skomunikowanie terenów 
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inwestycyjnych na terenie gminy Lubień Kujawski” w części dotyczącej przebudowy drogi 
gminnej 191495C od km 0+000 do km 0+118 wraz z parkingiem oraz przebudowy drogi 
gminnej nr 191496C od km 0+000 do km 1+204 i przebudowy drogi dojazdowej od km 
0+000 do km 0+388. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 września br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Lubień 
Kujawski przez Powiat Włocławski w roku 2017. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, 
siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2017 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 
2017 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2017 
stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 
Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia dotacji celowej 
dla gmin: Baruchowo, Boniewo, Brześć Kujawski, Choceń, miasta i gminy Chodecz, 
Fabianki, miasta i gminy Izbica Kuj., miasto Kowal, miasto i gminy Lubień Kuj.,  gminy 
i miasta Lubraniec, gminy Włocławek, Kowal i Lubanie z przeznaczeniem na zakup sprzętu, 
odzieży ochronnej, aparatury oraz innych urządzeń niezbędnych do prowadzenia działań 
ratowniczo – gaśniczych przez jednostki OSP z terenu powiatu włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Sadowską – Przewodniczącą Komisji   
Środowiska o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Alicja Sadowska – Przewodnicząca Komisji   Środowiska poinformowała, że w dniu 
1 września 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska, podczas którego Komisja 
analizowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego. Komisja bez 
dyskusji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
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Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 września br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego. Pytania 
dotyczyły zasad dotyczących udzielania dotacji i jej wysokości. Po dyskusji komisja 
jednogłośnie, pozytywnie, siedmioma głosami „za”, zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu Włocławskiego 
została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej jednostkom samorządu terytorialnego z terenu 
Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Powiat Włocławski 

jednostkom samorządu terytorialnego prowadzenia zadań publicznych związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2017/2018. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy powierzenia prowadzenia 
zadań publicznych związanych z utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących 
w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2017/2018 na terenie: gminy Baruchowo, gminy 
Choceń, gminy Chodecz, gminy Fabianki, Miasta Kowala, gminy Lubanie. Powierza się 
również gminie Lubraniec prowadzenie zadania publicznego związanego z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych w zakresie ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie 
zimowym 2017/2018.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie powierzenia przez Powiat 
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Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego prowadzenia zadań publicznych 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 
dróg w sezonie zimowym 2017/2018 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie powierzenia przez Powiat 
Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego prowadzenia zadań publicznych 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 
dróg w sezonie zimowym 2017/2018 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie powierzenia 
przez Powiat Włocławski jednostkom samorządu terytorialnego prowadzenia zadań 
publicznych związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących 
w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2017/2018 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
 
20.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego w roku 2017. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenie w 2017 roku 
pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu Sępoleńskiego w wysokości 87.000 
zł z przeznaczeniem na realizację zadania własnego powiatu pod nazwą: „Przebudowa 
wybranych odcinków dróg publicznych kategorii powiatowej” w szczególności w zakresie 
likwidacji strat i szkód na drogach powiatowych i zapewnienia bezpieczeństwa publicznego 
ich użytkownikom. 
Do projektu uchwały radni otrzymali pismo Powiatu Sępoleńskiego z  dnia 7 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego w roku 2017 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego w roku 2017 stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Powiatu Sępoleńskiego w roku 2017 
stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Samodzielnemu 

Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia dotacji celowej 
SPZPS we Włocławku w wysokości 50.000 zł z przeznaczeniem na realizację zadań: 
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1) Remont dachu na budynku E przy ul. Wyszyńskiego 21a 
2) Wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych w budynku przy ul. Łady 10, 
3) Remont łazienki dla osób niepełnosprawnych w budynku Ośrodka Rehabilitacji Dzieci 

Niepełnosprawnych przy ul. Radosnej 5.  
Przewodniczący Rady poprosił o dokonanie poprawek w projekcie uchwały polegających na 
dopisaniu w nagłówku uchwały roku oraz wykreśleniu zdania znajdującego się pod podpisem 
Przewodniczący Rady, to jest: „Uchwała nie podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym 
Województwa”.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że nie zabiera głosu w związku z merytoryczną treścią 
projektu uchwały, ponieważ radny będzie głosował „za” udzielaniem dotacji. Przed chwila 
Pan Przewodniczący Rady powiedział, żeby radni w projekcie uchwały uwzględnili drobne 
poprawki, ale w projekcie radny dostrzegł, że są wyszczególnione 4 paragrafy, natomiast po 
§3 jest §5. Radny zapytał czy przez przypadek został pominięty paragraf 4? Czy paragrafowi 
5 należy nadać oznaczenie nr 4?  Przed głosowaniem rada powiatu tą kwestię powinna  
rozstrzygnąć, uwzględnić i wówczas głosować.  
Przewodniczący Rady ogłosił 3 minuty przerwy. 
Radny Piotr Stanny powiedział, ze dla tej kwestii nie ma potrzeby ogłaszania przerwy 
w obradach, tylko uznać, że paragraf 5 powinien mieć nadane oznaczenie nr 4, jeśli wcześniej 
nie było paragrafu 4. Rada potraktuje to jako oczywisty błąd pisarski.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o poprawienie paragrafu nr 5  na paragraf nr 4.  
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu  4 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały – daty 22 września 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z poprawkami 
i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia dotacji celowej 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 r. w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
 
22. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący Rady poprosił Radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady zapytania, 
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udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna może ponowić 
swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie złożyli zapytań. 
 
23. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady poprosił Radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady interpelację, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna może ponowić 
swoją interpelację składając ją na piśmie.  
Radni nie złożyli interpelacji.  
 
24. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali kserokopię 
pisma w sprawie interwencji i rozważenia możliwości podwyżek dla pielęgniarek 
zatrudnionych na umowę o pracę w DPS w Izbicy Kujawskiej.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radny Karol Matusiak zapytał, czy Zarząd Powiatu we Włocławku rozpatrywał pismo 
skierowane przez pielęgniarki zatrudnione w  DPS Izbica Kujawska z dnia 1 sierpnia 2017r.  
dotyczące podwyżek dla całego zespołu pielęgniarek zatrudnionych na umowę o pracę w DPS 
oraz jakie podjął w tym zakresie ustalenia? 
Pan Kazimierz Kaca - Starosta Włocławski powiedział, że w tej chwili nie udzieli 
odpowiedzi, ale udzieli radnemu odpowiedzi w formie pisemnej. Starosta powiedział, że 
zarząd widzi możliwość i pewną szansę na przyszły rok w zakresie wykorzystania środków 
unijnych oraz przystąpienia do budowy ZS w Chodczu. To jest wstępna deklaracja. Starosta 
powiedział, że  prawdopodobnie z taką propozycją Zarząd Powiatu wystąpi do Rady Powiatu. 
Na razie jest to w  formie przygotowań i rozmów z Urzędem Marszałkowskim. Z tych 
projektów miękkich jest szansa na wyposażenie szkół zawodowych. Powiat chce z tego 
skorzystać. Odbyły się w tej sprawie 3 spotkania w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu. 
Dalej są kontynuowane te rozmowy. Jest to kwota około 2 400 000 zł plus projekty miękkie 
na wyposażenie warsztatów. Po dokładnym rozeznaniu Starosta będzie mógł więcej 
powiedzieć na następnej sesji. ZS w Chodczu jest jedną z najbardziej prężnych szkół 
w Powiecie Włocławskim. Ostatnie nabory to pokazują. Powiat ma swoja działkę 1,5 ha 
i trzeba byłoby dokupić 0,5 ha gruntu. Rozmowy są już bardzo daleko zaawansowane, ale nie 
na tyle, aby decydować bez rady powiatu. Starosta ma świadomość jakie są kompetencje 
i możliwości starosty. Trzeba robić tak, aby nie stracić tej szansy i wykorzystać te środki. 
Starosta prosił, aby mógł w imieniu zarządu wraz ze współpracownikami i panią dyrektor 
dalej te rozmowy kontynuować i prowadzić. Jest szansa na stworzenie czegoś pięknego. Jest 
możliwość przystąpienie w pierwszej kolejności do opracowania dokumentacji a w przyszłym 
roku do rozpoczęcia tej inwestycji. Starosta powiedział, że na  następnej sesji zarząd zwróci 
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się do rady o zabezpieczenie środków na opracowanie dokumentacji i ujęcie zadania 
w wieloletniej prognozie finansowej plus zabezpieczenie możliwości wykupu 0,5 ha gruntu. 
Szkoły się buduje na lata. To jest wizytówka danych miejscowości. Trzeba myśleć 
perspektywicznie, aby była hala sportowa i boisko. Analizowano dokładnie to wszystko 
zarówno ze współpracownikami, jak i z Panią Dyrektor, z Panią radną Alicją Sadowską 
i Panią radną Jadwigą Fijałkowską. Starosta zapewnił, że na dzień dzisiejszy starosta nie 
przekroczył swoich kompetencji i jeśli będzie trzeba to na sesji październikowej przedstawi 
więcej szczegółów. W dniu dzisiejszym starosta zwraca się do rady z prośbą, aby starosta 
w imieniu zarządu, jako osoba bezpośrednio prowadząca rozmowy, otrzymał pełnomocnictwa 
do maksymalnego przedstawienia informacji, aby móc te środki pozyskać na sale wykładowe, 
warsztaty, itd. ZS w Chodczu, który znajduje się w 3 miejscach należy skumulować 
w budynku z prawdziwego zdarzenia. Na oświatę warto stawiać. Jeśli chodzi o domki dla 
wychowanków z Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim są już ukończone. Starosta zaprosił 
wszystkich radnych na uroczyste otwarcie domków. Powiat jest w trakcie realizacji inwestycji 
w ZS w Lubrańcu. Starosta wyraził nadzieję, że kolejny piękny obiekt zostanie zrealizowany. 
Starosta powiedział, że na sesji październikowej postara się więcej powiedzieć o szczegółach. 
Nie może być dwuznaczności. Zawsze jest ryzyko, ale musi być granica pewność, że te środki 
wpłyną, aby przystąpić do realizacji tego zadania. Starosta poinformował, że jeśli chodzi o ul. 
Dobrzyńską, to został przesunięty termin o miesiąc czasu tej inwestycji. To było 
uwarunkowane kilkoma efektami. Ulica jest bardzo zurbanizowana i tych czynności jest 
bardzo wiele. Po opinii prawników i pana Dyrektora PZD zarząd podjął decyzję 
o przesunięciu terminu o miesiąc. Starosta nie wie, czy przy tych warunkach atmosferycznych 
firma zmieści się w terminie. Warunki atmosferyczne nie są sprzyjające a wręcz trudne. 
Starosta nie zgodzi się, żeby kłaść masę bitumiczną, jeśli będzie padał deszcz. Starosta uważa, 
że nie ma tu żadnych uwag, czy niedomówień. Firma jest trudna do współpracy i nie jest 
łatwo współpracować. Tą inwestycję należy zakończyć za wszelką cenę. Jeśli warunki by na 
to nie pozwalały, to inwestycja będzie przesunięta jeszcze o jakiś okres czasu. Starosta nie 
zgodzi się, aby na mokro kłaść asfalt. Zostały zgłoszone 2 wnioski na „schetynówki” na 
terenie Gminy Izbica Kujawska i Gminy Chodecz. Wartość inwestycji w Gminie Izbica 
Kujawska jest to wartość około 6000 000 zł a Chodecz około 9000 000 zł. Po pierwsze 
powiat musi się zakwalifikować, trochę niepokoi sytuacja, że z 30 000 000 zł 
prawdopodobnie ta ilość środków zostanie zdjęta. Starosta nie wie na ile to się uda. Nie 
można powiedzieć, że jeśli wnioski zostały złożone, to powiat otrzyma te środki. Te zadania 
będą realizowane przy 31% udziale Gminy Izbica Kujawska oraz Gminy Chodecz. Takie 
negocjacje zostały przeprowadzone z Gminą Kowal odnośnie dokończenie inwestycji w m. 
Dobrzelewice przy udziale Gminy Kowal. Na terenie Gminy Choceń przy udziale Gminy 
Choceń, jak również Gminy Lubień Kujawski przy udziale 31%. Odbyły się również 
rozmowy z Gminą Lubanie odnośnie odcinka drogi i zniwelowania miejsca, gdzie tworzą się 
zastoiska wodne przy udziale 31%. To już jest praktycznie zalążek do budżetu na przyszły 
rok. Jak również Gmina Włocławek przy udziale 31% na drogę Smólsk. Co do remontów to 
w odpowiednim czasie zarząd przedstawi swoje propozycje. Będą podjęte starania, aby 
ogłosić jak najszybciej przetargi na przełomie tego roku. Jeśli chodzi o uchwałę Rady Miasta 
Włocławek odnośnie przekazania działki za 1% to jest taka uchwała i starosta wyraził 
nadzieję, że w najbliższym czasie zostanie zawarty akt notarialny. Dla powiatu byłoby to 
korzystne rozwiązanie. Działka jest w centrum miasta. Jedna z  działek znajduje się 
równolegle do działki, na której znajduje się budynek SPZPS we Włocławku. Co do 
remontów i grysowania, to przy projekcie budżetu zarząd przedstawi swoje propozycje 
i trzeba będzie więcej środków przeznaczyć nie na tą warstwę ścieralną, ale na grysowanie. 
Tym kierunkiem będzie zarząd podążał. Jeśli chodzi o budżet tegoroczny, to powiat idzie 
w dobrym kierunku, budżet jest otwarty i mówi się o niebagatelnych kwotach. Starosta jest 
pewien, że budżet zostanie zrealizowany pozytywnie. Starosta podziękował za przyzwolenie 
dane przez radę powiatu prowadzenia negocjacji w sprawie szkoły. Starosta zapewnił, że nie 



 22 

wykroczy poza swoje kompetencje, ale rozmowy muszą być prowadzone, aby móc 
przygotować radzie materiały, aby rada mogła ocenić, czy starosta zmierza w odpowiednim 
kierunku. Jeśli będą pytania to Starosta jest do dyspozycji.  
Radny Grzegorz Śledziński zapytał o kompleks pałacowo-parkowy w Brzeziu? 
Starosta Włocławski odpowiedział, że został unieważniony przetarg. Po akcie wstępnym 
notarialnym nabywca nie dokonała wpłaty, mimo kilkakrotnych wezwań. Zarząd podjął 
decyzję o odstąpieniu i przystąpiono do procedury ogłoszenia nowego przetargu. Została 
pozostawiona ta sama kwota wyjściowa na razie nie jest obniżana. Starosta będzie 
informowała radę o postępie prac. To nie są szybkie procedury. Procedury muszą być 
zachowane, aby nie było niepotrzebnych insynuacji. 
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że koszty ponoszone na ochronę, ogrzewanie itd. są 
dosyć duże w związku z tym radny zapytał, kiedy zostanie ogłoszony następny przetarg? 
Starosta Włocławki odpowiedział, że nie jest teraz przygotowany, ale sądzi, że to będzie 
koniec października, początek listopada, kiedy ta procedura ogłoszenia przetargu nastąpi. 
Starosta zastrzegł, że może się mylić, ale może to być na przełomie października/listopada lub 
początku grudnia.  
Pani Anna Kozłowska - Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy starosta posiada 
informację na temat remontu, czy przebudowy dróg wojewódzkich, które przebiegają  przez 
teren powiatu w kierunku Chodcza oraz drogę wojewódzką Brześć Kujawski – Izbica 
Kujawska.  
Starosta Włocławski powiedział, że był na spotkaniu w  Izbicy Kujawskiej wraz z radnym 
Grzegorzem Śledzińskim. Takie spotkanie odbyło nie również w Lubrańcu i Chodczu. Radni 
województwa pojawili się na sesji. Starosta optymistyczne wypowiedzi z ust tych radnych, 
jak i marszałka, słyszy od kilkunastu lat. Oby to się spełniło. Jest podpisana umowa  na drogę 
wojewódzką Brześć Kujawski-Kowal. W ocenie starosty termin nie zostanie dotrzymany. 
Jeśli chodzi o ogłoszenie przetargów, to Starosta rozmawiał z Wójtem Baruchowa Panem 
Stanisławem Sadowskim w miesiącu sierpniu br., że ogłaszają przetarg z własnych środków 
na połączenie i dzisiaj jest cicho a szuka się punktów zaczepnych, że decyzja środowiskowa 
jest nie do przyjęcia itd. W  Urzędzie Marszałkowskim tylko chyba Pan Marszałek wie w 
którym punkcie jest słowo powiedziane, że będzie wykonane a w którym nie. Na dzień 
dzisiejszy nie ma tu człowieka, który konkretnie powiedziałby kiedy i na co będzie ogłaszany 
przetarg. Mówi się o obwodnicach a starosta ma na ten temat swoje zdanie i zgadza się 
z samorządem Gminy Izbica Kujawka. Niedługo nie będzie można dojechać do Lubrańca, 
Izbicy Kujawskiej, Chodcza. Aby zrealizować te zadania to trzeba wykonać 100 km. Starosta 
już nie wspomina o drodze na terenie Gminy Fabianki w kierunku Dobrzynia. Nikt nie mówi 
o tym, że jest droga od Brześcia Kuj. do Brzezia. Padały piękne słowa ze strony województwa 
nawet wykonano pewien odcinek a na dzień dzisiejszy nie wspomina się nic na ten temat. To 
jest destabilizacja regionu. Jeśli zostaną ogłoszone przetargi, to zostanie zwołana sesja 
nadzwyczajna, aby o tym poinformować radnych.  
Przewodniczący Rady złożył wniosek do Zarządu Powiatu, aby rozważył możliwość 
odstąpienia od pobierania opłat przy wycince drzew. To pobieranie opłat  hamuje rozwój 
inwestycji, ponieważ nie ma zainteresowania, aby ktoś to drzewo chciał wziąć na opał. 
Rolnicy spalają inne materiały i cena drzewa jest za wysoka. Powinno zostać to 
zweryfikowane. Te drzewa, które są przy pasie drogowym, gdzie budowane są chodniki 
drogi, powinno się usuwać ze względu bezpieczeństwa. Drzewa są ważne, ale życie ludzkie 
i bezpieczeństwo jest ważniejsze. Przewodniczący Rady powiedział, że drzewa powinny 
zostać usunięte, żeby nie kolidowały z inwestycjami gmin bądź powiatu. Radni z pewnością 
przychylą się do prośby Przewodniczącego Rady. W ciągu miesiąca radni powinni otrzymać 
odpowiedź, żeby to było zgodne  z prawem i żeby te inwestycje ruszyły. Kilka inwestycji 
zostało wstrzymanych, ponieważ nie ma zainteresowanych wykupem tych drzew.  
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że cieszy się, iż Przewodniczący Rady zgłasza 
wniosek tożsamy z wnioskiem Klubu Radnych PSL, który to klub złożył wniosek jakiś czas 
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temu z inicjatywy Pani Rady Anny Kozłowskiej – Wiceprzewodniczącej Rady. Niestety na tę 
chwilę klub otrzymał negatywną odpowiedź od Zarządu Powiatu. Klub radnych swój wniosek 
podtrzymuje. Radny cieszy się, że Przewodniczący Rady to zrozumiał i wyraził nadzieję, że 
wspólnymi siłami uda się przekonać Zarząd Powiatu do takiego rozwiązania, które przede 
wszystkim będzie satysfakcjonowało mieszkańców. 
Przewodniczący Rady powiedział, że pamiętał o tym wniosku i dlatego też wydaje mu się, 
że usprawni to inwestycje i drogi będą bezpieczniejsze. Drzewa są ważne, ale bezpieczeństwo 
i życie ludzie ważniejsze. W zamian jednego drzewa zostaną posadzone trzy inne. 
Przewodniczący Rady wyznaczył termin miesiąca na wyjaśnienie tej sprawy. 
Starosta Włocławski powiedział, że sprawą tą zajmował się zarząd. Starosta wie, że została 
udzielona odpowiedź negatywna. Starosta rozmawiał z Panem Tomaszem Jezierskim, który 
zweryfikuje, jak jest w innych powiatach jest. Starosta powiedział, że do tego nie trzeba go 
przekonywać, ponieważ o tym pamięta. Nie ma złej woli ze strony zarządu, żeby to 
blokować, ale Pani Skarbnik obawia się, że RIO będzie miała w tym zakresie uwagi. Tamtej 
odpowiedzi negatywnej nie należy traktować jako ostatecznej odpowiedzi. W najbliższym 
czasie i Starosta nie chciałby określić, że to będzie w ciągu miesiąca, dwóch czy  trzech 
miesięcy. Starosta sądzi, że do tego się trzeba się przygotować. Jeśli Starosta coś ustali, to na 
sesji październikowej coś więcej powie. Starosta nie będzie odpowiadał na piśmie, bo to 
szkoda czasu. Urzędnicy napiszą, że nie można. Będą szukane rozwiązania. Jeśli będzie 
trzeba to poprosi radnych o włączenie się  do sprawy. Tu nie chodzi o pieniądze, ponieważ 
starosta nie wie czy powiat do tego nie dokłada np. poprzez wycenę itd. To wszystko zależy 
od strony prawnej. 
Przewodniczący Rady podziękował za poparcie wniosku.  
 
25. Zamknięcie XXVII Sesji Rady Powiatu.  

 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia 22 września  2017 
roku o godzinie 1152  zamknął obrady XXVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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